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Textus: Ézsaiás próféta könyve 45. rész 6-7. versei: „Hadd tudják meg napkelettől napnyugatig, hogy 

nincs más rajtam kívül, én vagyok az ÚR, nincs más! Én alkottam a világosságot, én teremtettem a sötét-

séget, én szerzek békességet, én teremtek bajt, én, az ÚR, cselekszem mindezt.” 

 

Kedves Testvéreim! 

 

Minden ember tudatában ott van az a gondolat, hogy nem csak látható erők irányítják ezt a világot. 

Vannak a láthatatlan fizikai erők, mint például a gravitáció, amelyet nem látunk, mégis mindannyiunk 

életét meghatározza. Vannak láthatatlan természeti erők is, mint például a szél, azt sem látjuk, mégis 

érezzük a hatását az életünkben, amikor pedig teljes erejében tombol, akkor látjuk is hatalmát: letört 

ágakat, elsodort tetőket. Vannak láthatatlan betegségek, mint az éppen most terjedő korona vírus, amit 

szintén nem látunk, mégis legyengíti a szervezetünket. 

Vannak azonban másmilyen jellegű erők is, amelyek láthatatlanok ugyan, de mégis befolyásolják az 

életünket. Ilyen a hideg- és meleg front, amikor a front-érzékeny emberek lelkivilága, viselkedése, reak-

ció ideje másmilyen, mint normál esetben. Ilyen az, amikor borongós, szomorkás az időjárás, és ettől a 

mi lelkünk is szomorúvá, levertté válik. 

Lehet még szót ejteni életünk árnyoldaláról, a sötét erőkről, amelyeket ha nem is tudunk körülírni, 

nem is tudunk ilyen határozott módon megfogalmazni, mégis jelen vannak az életünkben. Amikor szo-

rongunk, de nem is tudjuk, hogy miért. Amikor sok minden miatt aggódunk, és nem tudjuk megmagya-

rázni, hogy mi az oka. Amikor úgy érezzük, hogy átoksorozat vett körül minket, mert amihez hozzákez-

dünk, az mind balul sül el. Igen, érzünk olyan erőket is, amelyek kifejezetten ártani akarnak nekünk. 

„Hadd tudják meg napkelettől napnyugatig, hogy nincs más rajtam kívül, én vagyok az ÚR, nincs 

más!” Rendkívül fontos azt tudni, hogy minden fizikai erő, minden természeti erő, minden lelki erő és 

minden sötét erő fölött áll egyetlenegy hatalmasság, a Mindenható Isten, Ő az Úr. Ő az egyetlen. Nin-

csen semmilyen más hatalom, amely fölé kerülhetne. Ezért üzeni Ézsaiás prófétán keresztül a zsidó nép-

nek Isten, hogy Ő az egyetlen Úr, Ő az egyetlen Isten. 

Pedig a zsidóknak is volt más tapasztalatuk. Látták, hogy a környező népek más isteneket tisztelnek. 

Imádják Mardukot, imádják Baált, leborulnak a Dágon nevű istenség előtt, aztán megismerték az egyip-

tomi istenségeket is, ahol volt napisten, volt az alvilágnak, a halálnak, az életnek külön istensége, és 

mindezeket imádták körülöttük az emberek. Isten pedig világossá teszi, hogy bár látják az embereket, 

amint segítséget várnak ezektől, azok mégsem igaziak. Egyetlen igazi Isten van. 

Mi is ha körbenézünk, akkor azt látjuk, hogy az emberek különböző istenségekben bíznak. Akkor is 

ez az igazság, hogyha nem így nevezzük. Ilyen istenség a politika, vagyis inkább a különböző politikai 

pártok. Amikor egy politikustól várjuk, hogy ő majd megold mindent, vagy éppen úgy gondoljuk, hogy 

egyetlen üdvözítő irány van a politikában, akkor istenként tiszteljük mindezt. De akkor is ezt tesszük, 

amikor egyedül bölcsnek, egyedül korrektnek tartunk egy közszereplőt, mert mindezek a jelzők egyetlen 

egy embert sem illetnek meg. Ugye, hogy kaptuk már magunkat ilyen bálványimádáson, amikor emberi 

erőtől vártuk a változásokat? 

De istenségnek minősül az is, akit kiemelnek a többi ember közül, és szinte már nem is földön járó-

nak mutatják be nekünk. A televízió, az újságok, a rádió szinte félistennek tekinti a filmsztárokat, a ze-

nészeket, a kiemelten gazdagokat, mintha nem is közülünk lévők lennének. Sok mindent lehetne még itt 

felsorolni, most mégis inkább fordítsuk figyelmünket e lényeg felé. 

„Hadd tudják meg napkelettől napnyugatig, hogy nincs más rajtam kívül, én vagyok az ÚR, nincs 

más!” Mi is meghallhatjuk ebben a kavalkádban, hogy egyetlen Isten van, és nincsen más. Lehet, hogy 

körülöttünk sokan sok minden mást imádnak, és sok minden mástól várnak segítséget, de ki kell monda-

nunk Ézsaiás prófétával együtt, hogy nincsen más Isten, csak a Mindenható. 

Ezt kell tudnia mindenkinek napkelettől, napnyugatig, vagyis az egész világon. De tudják ezt? Nem 

azt látjuk, hogy a legkevésbé népszerű olvasmányok azok, amelyekben Istenről van szó? Nem azt ta-

pasztaljuk, hogy a legeldugottabb helyen lehet csak találkozni Istenről, vagy hitről szóló cikkel, televízi-

ós műsorral, rádiós beszélgetéssel? És ennek egyetlen oka van. Istent nem lehet eladni. Nem lehet pénz-

zé tenni a hitet. Nem lehet anyagi haszonná váltani azt, hogy mi keresztyének vagyunk. Ezért nem tud-

ják sokan napkelettől napnyugatig, hogy valóban csak egyetlen Isten van, és nincsen más. 

De legyünk őszinték. A saját életünk, a szavaink erről tanúskodnak? Arról, hogy semmilyen más erő 
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nem határozhatja meg az életünket, mint az Istené? Választások idején a magukat keresztyénnek vallók 

is lelkesen állnak be különböző választási csoportosulásokba azzal a meggyőződéssel, hogy a megoldás 

ott van. Pedig a megoldás Istennél van. Áremelések idején a hívők is háborognak, hogy nem fognak tud-

ni majd megélni, ahelyett hogy kérnék a Mindenható segítségét az életükre. Ha rossz önkormányzati, 

vagy elhibázott kormánydöntést hallanak a hívők, akkor hibáztatnak mindenkit, ahelyett hogy Isten bo-

csánatát kérnék. Mert az a hit, amely kimondja, hogy nincsen Isten más, csak a Mindenható, az így vallja 

meg mások előtt. Csak Istentől vár segítséget és megoldást. 

Ézsaiás próféta pedig egy megdöbbentő üzenetet tesz az eddig hallottak mellé. „Én alkottam a vilá-

gosságot, én teremtettem a sötétséget, én szerzek békességet, én teremtek bajt, én, az ÚR, cselekszem 

mindezt.” Ez pedig végleg lerombol mindenféle elképzelést arról, hogy különböző erők határoznak meg 

minket. Egyetlen cselekvő van, mégpedig a Mindenható Isten. Tőle jönnek a jó dolgok is, de tőle érkez-

nek a nehézségek is. Ahhoz pedig, hogy az életünk szép rendben haladjon, ahhoz szükség van a súlyokra 

is. 

Biztosan mindenki látott már olyan régi típusú órát, amin a súlyokat kell lehúzni ahhoz, hogy az óra 

működjön. Otthon édesapámnak is van egy ilyen órája, ami pontosan jár, és szépen üt minden negyed 

órában, hogy jelezze, mennyi az idő. Az öcsémet azonban zavarta ez az állandó órakattogás, és a hang, 

amit az óra minden negyedórában kiadott, ezért leakasztotta a súlyokat, hogy megálljon az óra. Így van 

az ember élete is. Csak akkor halad rendesen, ha súlyok is vannak rajta. 

Vajon annak az élete szépen simán halad, akinek úgymond csak az élet napos oldalából jut? Akinek 

úgymond mindene meg van? Milyen sokszor hallunk arról, hogy uralkodói házak fiatalabb tagjai botrá-

nyokba keverednek, mert minden olyan sima az életükben. Vagy találkozunk olyan gyerekekkel, akik-

nek mindent megadnak, és mégis szeretetre éhesen állnak a világban. Igenis szüksége van az ember lel-

kének arra, hogy érjék nehézségek is, hogy egyenletesen, megbízhatóan haladjon az élete, mint ahogyan 

az óra is szépen, egyenletesen jár, ha rajta vannak a súlyok. 

De miért van szükség ezekre az árnyékos dolgokra? Miért kell átélnünk a szomorúságot, a fájdalmat? 

Azért, hogy valami értékes kristályosodjon ki az életünkben. Azért, hogy a kicsi kis fájdalmak után még 

erősebb, még nagyobb, még szebb legyen a hitünk. Így van ez a gyöngykagylókkal is. Nem csak úgy 

maguktól termelik a gyöngyöt, hanem szükséges valami idegen anyag, ami bejut a testükbe. Akár egy 

kicsi kis kavics, akár egy porszem. Ez az idegen test ugyanis szúró fájdalmat okoz a kagylónak, aki ezt 

szeretné elkerülni. Éppen ezért egy különleges testnedvvel veszi körül, ami ha megszilárdul, abból kép-

ződik az igazgyöngy. Így van a mi lelkünk is. Amikor valami fájdalom ér minket, akkor igyekszünk azt 

megoldani. De csak akkor érünk el eredményt, ha hittel oldjuk meg mindezt. Ha a hitünk veszi körül a 

fájdalmat, és borítja be végül kemény páncéllal. Az ember lelkében is így képződhet igazgyöngy, ha az 

Isten segítségével oldjuk meg a fájdalmas élethelyzeteket is. 

Kedves Testvéreim! Irányítsa a figyelmünket Ézsaiás próféta az egyedüli Istenre, az egyedüli erőre, 

amely képes az életünket irányítani, megváltoztatni, továbbsegíteni. Kérjük mindennapon az Ő erejét, 

hogy minden körülmények között megmaradjon a lelkünk, megmaradjon abban a hit, és kifejlődjön az 

igazgyöngy, amely örökké tartó értékként lesz jelen az életünkben. 

Ámen! 


